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آیین تکریم و معارفه رئیس سازمان 
اطلاعات سپاه

آیین تکریم و معارفه رئیس سازمان اطلاعات سپاه با 
حضور سرلشکر حسین سلامی و جمعی از فرماندهان 
و مسئولین سپاه و جامعه اطلاعاتی کشور برگزار شد.

به گزارش ایلنا، آیین تکریم و معارفه رئیس سازمان 
اطلاعات سپاه با حضور سردار سرلشکر پاسدار حسین 
سلامی، فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، 
حجت الاسلام والمســلمین عبدالله حاجی صادقی، 
نماینده ولی فقیه در ســپاه و جمعی از فرماندهان و 
مسئولان ســتاد کل نیروهای مسلح، سپاه و جامعه 
اطلاعاتی کشور دیروز در محل ستاد فرماندهی کل 

سپاه برگزار شد.
در این مراسم، سردار سرتیپ پاسدار محمدکاظمی 
به عنــوان »معــاون فرمانده کل و رئیس ســازمان 
اطلاعات ســپاه« معرفی و از مجاهدت های صادقانه 
و تلاش های ارزنده و موفق حجت الاسلام والمسلمین 
حســین طائب در راهبری ســازمان اطلاعات طی 
۱۳سال گذشته که موفقیت ها و دستاوردهای بزرگی 
در حوزه امنیت ملی و بازدارندگی اطلاعاتی کشور، 
مقابله نفوذ و جاسوســی و برخورد با مفسدان کلان 
اقتصادی رقم زده است، تجلیل و تقدیر به عمل آمد. 
همچنین با حکم سرلشــکر حسین سلامی فرمانده 
کل ســپاه حجت الاسلام والمسلمین طائب به عنوان 

»مشاور عالی فرمانده کل سپاه« معرفی شد.

تغییر فرمانده سپاه
 حفاظت ولی امر )عج(

سخنگوی کل ســپاه از انتصاب سردار سرتیپ دوم 
پاسدار حسن مشروعی فر به ســمت فرمانده سپاه 
حفاظــت ولی امر )عج( با حکم فرمانده کل ســپاه 
خبر داد. سردار سرتیپ دوم پاسدار رمضان شریف، 
سخنگو و مسئول روابط عمومی کل سپاه اعلام کرد: 
سردار سرتیپ دوم پاسدار حسن مشروعی فر با حکم 
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی، فرمانده کل 
سپاه پاســداران انقلاب اسلامی به سمت »فرمانده 
سپاه حفاظت ولی امر )عج(« منصوب شد. وی ادامه 
داد: فرمانده کل سپاه همچنین با اهدای لوح سپاس 
از خدمات ارزنده و مجاهدانه سردار سرتیپ پاسدار 
ابراهیم جباری، طی دوران تصدی فرماندهی ســپاه 

حفاظت ولی امر )عج( قدردانی کرد.

کوثری: جابه جایی حسین طائب
 بنابر مصلحت بود

اســماعیل کوثری گفت: گاهی اوقــات فرمانده کل 
سپاه بنا به مصلحت هایی، ضرورت را بر این می بیند 
که تغییراتی را در ســطح معاونان خود ایجاد کند. 
به گزارش مهر؛ ســردار اســماعیل کوثری، نماینده 
مجلس شورای اسلامی و عضو کمیسیون امنیت ملی 
با اشــاره به تغییراتی که در سازمان اطلاعات سپاه 
اتفاق افتاد، به مهر گفت: این جابه جایی در چارچوب 
اختیارات فرمانده سپاه پاسداران انقلاب اسلامی است 
و گاهی اوقات فرمانده کل سپاه بنا به مصلحت هایی، 
ضرورت را بر این می بیند که تغییراتی را در ســطح 
معاونان خود ایجاد کند. اســماعیل کوثری با اشاره 
به خدمــات و فعالیت های حجت الاســلام طائب، 
افزود: حجت الاســلام طائب در دوران خدمت خود 
فعالیت های شایسته ای انجام داد. وی چه در زمانی که 
فرمانده بسیج بود، چه در زمانی که معاونت پشتیبانی 
ستاد کل نیروهای مسلح را بر عهده داشت و چه در 
جایگاه ریاست سازمان اطلاعات سپاه، خدمات خوب 

و منحصربه فردی از خود به جا گذاشت.

واکنش آیت الله نوری درباره حواشی 
برکناری حسین طائب

آیت الله حســین نوری همدانــی از مراجع تقلید در 
پاســخ به ســؤال جمعی از طلاب حوزه علمیه قم 
در درباره شــایعه پراکنی دشمنان برای تحولات در 
سازمان اطلاعات سپاه گفت: این جانب لازم می دانم 
از زحمات حجت الاســلام آقای حســین طائب که 
خدمات فراوانــی برای حفظ امنیت کشــور انجام 
داده اند و فتنه های فراوانی را خنثی نمودند، تشــکر 
کنم و آرزوی موفقیت برای ســردار سرتیپ پاسدار 

محمدکاظمی داشته باشم
بنابر گزارش دیده بان ایران متن درخواســت طلاب 
حوزه علمیه و پاســخ این مرجع تقلید به این شرح 
است: با توجه به جابجایی صورت گرفته در سازمان 
اطلاعات سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، رسانه های 
دشمن مدام مشغول شایعه پراکنی و ایجاد تفرقه در 
جامعه می باشند و حضرت عالی که همیشه پیشگام 
در خنثی ســازی فتنه ها هستید و در اقشار مختلف 
مردم خاصه طلاب و فضلا بصیرت افزایی می نمایید، 
خواهشــمندیم در این زمینه نیز همانند گذشــته 

راهنمایی بفرمائید.
آیــت الله نوری همدانی در پاســخ به آنان نوشــت: 
شکی نداریم دشــمنان همیشه مشغول نقشه های 
جدیدی هستند تا به این نظام و انقلاب ضربه بزنند 
که مهم تریــن آن ایجاد اختــلاف و تفرقه و ناامید 
ســاختن مردم از نظام اسلامی اســت و در این راه 
از هیچ توطئه ای فروگذار نمی کنند. این جانب لازم 
می دانم از زحمات حجت الاسلام آقای حسین طائب 
که خدمات فراوانی برای حفظ امنیت کشــور انجام 
داده اند و فتنه های فراوانی را خنثی نمودند، تشــکر 
کنم و آرزوی موفقیت برای ســردار سرتیپ پاسدار 
محمدکاظمی داشته باشم و از خداوند متعال توفیق 
همه مسئولان در خدمت به مردم عزیز و فداکار ایران 
را خواهانم و امیدوارم عزیزانی که در راه امنیت کشور 
تلاش می کنند، تحت توجهــات حضرت ولی عصر 

)عجل الله تعالی فرجه الشریف( موفق باشند.

خبر

از اعضای ارشــد  همدلی| حمیدرضا ترقی 
حزب موتلفه اسلامی در گفت وگو با خبرنگار 
سیاســی همدلی به تحلیل وضعیت کابینه 
رئیسی و رابطه آن با مجلس شورای اسلامی 
پرداخته اســت. ترقی تأکید دارد که برخلاف 
آنچه در فضای عمومی گفته می شود خبری از 
تغییرات گسترده در کابینه رئیسی نیست. این 
فعال سیاســی اصولگرا بر این باور است آنچه 
درباره تغییرات کابینه رئیسی گفته می شود 
تنها یکسری شایعات با اهداف خاص سیاسی 

است.
بااین حال از ابتدای ســال جاری به شــکل 
محسوسی فشــارها بر کابینه رئیسی هم از 
جانب افکار عمومی و هم از سوی نمایندگان 
مجلس افزایش یافته است. وضعیت نابسامان 
اقتصادی و ســقوط ارزش پول ایران ازجمله 
عوامل مهم این اعتراضات بوده است. بسیاری 
معتقدند که دولت رئیســی بــرای وضعیت 
اقتصادی ایران برنامــه ندارد و وزرای مرتبط 
با حــوزه اقتصاد نیز از تــوان علمی و تجربه 
کافی برای حل مشکلات برخوردار نیستند. بر 
این اســاس از ابتدای سال تعداد قابل توجهی 
از نمایندگان مجلس اعتراضات خود را علیه 
دولت بیشــتر کردند و خواســتار برکناری 
وزرا شــدند. همین اعتراضات باعث شــد تا 
در نهایت حجــت الله عبدالمالکی وزیر کار از 
دولت کناره گیری کند. بســیاری می گویند 
این اتفاق شــروع تغییرات در کابینه رئیسی 
است و به زودی بقیه وزرا هم تغییر می کنند. 
این تغییرات ممکن است به صورت استعفا از 
سوی خود وزرا باشد یا ممکن است که با فشار 

نمایندگان در نهایت استیضاح رخ دهد.
بااین حــال ترقــی به عنوان یک کارشــناس 
سیاسی می گوید که این اتفاق رخ نمی دهد. 
ضمن اینکه ترقی بر این باور اســت از اساس 
نیازی به اعمال تغییرات در کابینه نیست. این 
عضو ارشد حزب موتلفه اسلامی در مصاحبه با 
خبرنگار سیاسی همدلی تأکید دارد اینکه آیا 
تغییر کابینه ضروری هســت یا نه بستگی به 

زاویه نگاه ما دارد.
او درباره ضرورت تغییرات در کابینه این گونه 
توضیح می دهد: »ضرورت تغییر وزرا بستگی 
دارد بــه اینکه از چه زاویه ای بخواهیم به این 
موضوع تغییر وزرا نگاه کنیم. اگر بخواهیم به 
این موضوع از زاویه باندهای رانت نگاه کنیم، 
مسئله فرق می کند. در حال حاضر یک  سری 
باندها در دســتگاه ها نفوذ کردند که شــبکه 
مافیایی برای خود تشکیل داده اند و همین ها 
هم مانع مبارزه با فساد می شوند. از زاویه نگاه 
این افراد که مافیا هستند باید گفت بله اعمال 
تغییرات در کابینه ضرورت دارد و مهم است 
که وزرا تغییر کنند؛ اما برعکس اگر قرار است 
که با این باندهای رانت و فســاد مقابله شود 

شرایط تغییر می کند و اتفاقاً باید همین کابینه 
بــه کار خود ادامه دهــد و باید به وزرا کمک 
کرد که با این باندهای رانت و مافیایی مبارزه 

شود.«
ترقی در پاســخ به اینکه شــرایط اقتصادی 
نامساعد است و بسیاری معتقدند که در این 
شــرایط ناکارآمدی کابینه و وزرا مؤثر هست 
نیز نظر متفاوتی دارد. او در پاســخ به سؤال 
خبرنگار همدلی می گوید: »شرایط اقتصادی 
موردقبول نیست؛ اما ببینید موضوع این است 
که برخی تلاش می کنند که وزرا را به خاطر 
عــزل و نصب ها تحت فشــار بگذارند. برخی 
می روند و به یک وزیر حکم می کنند که فلانی 
را تغییــر دهید و فلانی را به عنوان مســئول 
بگذارید. سؤال من این است که یک نماینده 
چه حق دارد که برای وزیر تعیین تکلیف کند 
که چه کســی را به عنوان مســئول منصوب 
کند؟ مگر رهبــری به مجلس تذکر ندادند و 
نماینــدگان را از دخالت در امور اجرایی منع 
نکردند؟ مگر قرار نشده که نمایندگان در امور 
دولت و عــزل و نصب ها دخالت نکنند؟ پس 
نمایندگان به چه حقی می گویند که یک وزیر 
باید فلانی را به فلان سمت منصوب کند؟ پس 
ببینید که به این دلیل می خواهند استیضاح 
کنند و خیلی از این اســتیضاح ها و مطالبات 
برای تغییر کابینه هم مبنای درستی ندارند. 
خیلی ها کــه می گویند فلان وزیر باید تغییر 
کند اصلًا نمی توانند برای تغییر وزیر استدلال 

مناسبی مطرح کنند.«
ترقی می افزاید: »مشکلات اقتصادی که الان 
در کشور وجود دارد عوامل مختلفی باعث آن 

شده است. ریشه مشکلات فقط دولت فعلی 
نیست. این گونه نیست که بگوییم مشکلات 
اقتصادی الان و به وســیله همیــن دولت به 
وجود آمده است. این ها عوامل متعددی دارد 
که برخی طولانی مدت هستند و به سال های 
دور بازمی گردند؛ اما به هرحال اگر مشکلاتی 
است که به خاطر ســوء مدیریت های فعلی 
ایجادشده حتماً باید آن تغییر کند؛ اما وقتی 
اشکال به مسائل گوناگون برمی گردد راه حل 
آن تغییر یک وزیر یا چند وزیر نیست. راه حل 
این اســت که همه دست به دست هم بدهیم 
و با ریشه یابی درست موانع درصدد حل آنان 
بربیاییم نه اینکه فقط به دنبال یک بهانه باشیم 

تا علایق و اهداف خود را به پیش ببریم.«
ترقی درباره انگیزه اصلی نمایندگان برای تغییر 
کابینه تأکید می کند: »عمدتاً انگیزه آنان عزل 
و نصب است. چیز دیگری در خلال سخنان 
آن برای اعمال تغییــرات در کابینه تابه حال 
بیان نشده است. در برخی موارد هم که وزیر 
به سؤالات و شبهات نمایندگان پاسخ می دهد، 
آنان قانع می شــوند و روشن می شود که اگر 
اقدامی انجام شــده چه بوده اســت ولی الان 

استدلال مشخصی برای استیضاح ندارند.«
ترقی در پاسخ به این ســؤال که پس با این 
توصیفات چرا وزیر کار حاضر شد خودش از 
سمت وزارت استعفا دهد، می گوید: »وزیر کار 
خودش استعفا داد و این صحیح است اما باید 
دید که او تحت فشــار چه کسانی درخواست 
اســتعفا نوشــت. باید ببینیم که چه کسانی 
فشار می آورند؟ امثال آن آقای نماینده فشار 
می آوردند یا بقیه کسانی که در این سیستم 

مافیا هستند. شما ببینید که یک وزیر ۱20نفر 
را به دادگاه معرفی کرده که خب طبیعی است 
این ها دست به کار می شوند و فشار می آورند.«

ترقی در پاسخ به این ســؤال که بالاخره در 
کشور یک سری مشکلات وجود دارد و مردم 
دولت فعلی را مسئول می شناسد؛ پاسخگوی 
این وضعیت کیست، اظهار می کند: »بالاخره 
دولت باید پاســخش را بدهد. منتها انتقادها 
وارد نیســت ولی دولت باید پاســخ خود را 
مطــرح کند و برای مــردم توضیح بدهد که 
چرا این مشــکلات وجــود دارد. واقعیت این 
اســت که دولت های دیگر هشت سال آمدند 
و خراب کردند، حالا دولتی را که ۱0ماه آماده 
می خواهیم با آنان مقایســه کنیم. باید صبر 
کنیم و ببینیم کــه دولت چه می کند. آقای 
رئیسی هم نگفت که قرار است همه مشکلات 
یک شبه حل شــود؛ گفت که همه مشکلات 
راه حل دارد و مشکلات کشور لاینحل نیست.«

ترقی افزود: »به نظر من دولت رئیســی قطعاً 
موفق می شــود. به نظر من این ها مشکلاتی 
نیســت که لاینحل باشــد، همه این مسائل 
راه حل دارنــد. در این میان مــن تأکیدم بر 
این است که همان طور که رهبری هم تأکید 
کردند، دولت باید بیشــتر بــرای اقناع افکار 
عمومی وقت بگــذارد و تلاش کند که افکار 
عمومی جامعه بداننــد دولت چه کار می کند 
و چقدر زمان می برد که این مشــکلات حل 
شود. طبیعتاً توضیح دادن برای مردم خیلی 
می توانــد تاب آوری مردم را بالا ببرد. از طرف 
دیگر باعث می شود که زمینه همکاری مردم 

برای حل مشکلات فراهم شود.«

حمیدرضا ترقی در گفت وگو با »همدلی«:

انگیزه نمایندگان از استیضاح، دخالت در امور اجرایی است

همدلی|  وزیر صمت ازجمله گزینه های مهم 
نمایندگان مجلس برای استیضاح است. تعداد 
قابل توجهــی از نمایندگان بعد از اســتعفای 
عبدالمالکی رسماً اعلام کردند که وزیر صمت 
باید اســتعفا دهد. آنان گفتنــد اگر فاطمی 
امین از سمت وزارت صمت کناره گیری نکند 
اســتیضاح او را به جریــان می اندازند. هفته 
گذشــته نیز یکی از نمایندگان اعلام کرد که 
تعداد امضاها برای اســتیضاح فاطمی امین 
به تعداد کافی رســیده اما در این میان گویا 
تلاش های فاطمــی امین مؤثر افتاده و تعداد 
امضاها از نصاب افتاده است. ضمن اینکه حالا 
قرار است این هفته فاطمی امین جلسه ای را با 
نمایندگان برگزار کند و درباره ادامه کار خود 

با آنان گفت وگو کند.
اواخر هفته گذشته علی اصغر عنابستانی عضو 
کمیسیون اجتماعی مجلس به اعتمادآنلاین 
گفت: »تا جایی که مطلع هســتم، امضاهای 
استیضاح آقای فاطمی امین، الان به اندازه ای 
اســت که دیگر از حدنصــاب افتاده و با پس 
گرفتــن امضاها، بعید می دانــم اعلام وصول 
شود. البته در شرایط کنونی خودم هم با اصل 

استیضاح مخالف بودم.«
عنابســتانی دربــاره این شــایعه که برخی 
وعده ووعیدها از ســوی حامیان وزیر صمت 
درافتادن از حدنصاب امضای استیضاح مؤثر 
بــوده تا چه حد واقعیــت دارد؟ توضیح داد: 
»این شــایعه ها اصلًا درســت نیست و کاملًا 
بی اساس است. اغلب ممکن است نماینده ای 
نظر مخالفی یا بحثــی درباره روش اداره یک 
وزارتخانه داشته باشد، اما معاونان وزیر با ارائه 
توضیحات خود یا مثلًا دادن قول تغییر رویه، 
نماینده را مجاب می کنند، امضای استیضاح را 
پس بگیرد. درواقع تغییر نظر نماینده به معنای 
وجود فساد نیست. این اتهامات بیشتر جنبه 
تخریبی علیه وزیــر، وزارتخانه و نظام دارد.« 
این در حالی اســت که لطف الله ســیاهکلی، 
عضو کمیســیون صنایع مجلس اعلام کرده 
که هرچند برخی از نمایندگان امضاهای خود 

را پس می گیرند اما برخی دیگر از نمایندگان 
برای استیضاح فاطمی امین همراه می شوند. 
بااین حال فاطمی امین در آستانه استیضاح، 
به عنوان سخنران پیش از خطبه، نماز جمعه 

تهران از عملکرد خود دفاع کرد.
وزیر صمت در ســخنان پیش از خطبه های 
نماز جمعه تهران گفــت: »در حوزه معدن، 
امســال ۵00 میلیــون تــن مــواد معدنی 
برداشت شده اســت ولی تنها ۴.۵میلیون تن 
مواد خام صادرشده است. ۹۹درصد استخراج 
از معادن کشــور در داخل کشور فرآوری شد 
و البته به جرات می گوییم صادرات مواد خام 
معدنی کاهش زیادی داشته است. رشد تولید 
در برداشــت های مس، ســنگ آهن و سرب 
هم داشــته ایم. موضوع بعدی سرمایه گذاری 
اســت. اگر به دنبال اشتغال و رشد اقتصادی 
هســتیم، علاوه بر اینکه باید از ظرفیت های 
بومی اســتفاده کنیم، باید به سرمایه گذاری 
توجه شــود. متأسفانه در ســال های اخیر به 
ســرمایه گذاری توجه ویژه ای نشــده و نرخ 
استهلاک ســرمایه گذاری هم جبران نشده 

است.«
وی گفت: »ســال گذشــته ۴2پروژه بزرگ 
معدنی به مبلــغ ۱۷میلیارد دلار آغاز شــد 

کــه ایــن نویدبخــش تولید و اشــتغال در 
ســال های آینده است. حدود ۵0پروژه بزرگ 
با ۳2هزارمیلیاردتومان ســرمایه گذاری برای 

۱2هزار نفر اشتغال فعال می شود.«
وزیر صمت افزود: »متأسفانه توزیع جغرافیایی 
مناسبی در ســرمایه گذاری نداریم. در برخی 
جاها بیش ازحد فعالیت ها مستقرشده و خیلی 

جاها شاهد مهاجرت و بیکاری هستیم.«
او با اشــاره به اینکه در وزارت صمت، آمایش 
صنعت و معدن و تجارت انجام شــده است، 
گفت: به تفکیک شهرستان هایی که اشتغال 
پایینــی دارند طرح ها را شناســایی کردیم و 
در یکی دو ماه آینده به تدریج فعال می شــود 
تا توازن ســرمایه گذاری داشته باشیم. سال 
۱۴00 به نسبت ۱۳۹۹ ما ۴0درصد افزایش 
صادرات داشتیم. در بهار ۱۴0۱ نسبت به بهار 
سال قبل هم ۴0درصد افزایش داشتیم. به طور 
متوسط از اول سال جاری تا کنون هر هفته 
حداقل یک هیات خارجی به ایران آمده است، 
سرمایه گذاران، مدیران ارشد کشورهای دیگر 
و مســئولان اقتصادی آمده اند و حداقل یک 
هیات ایرانی به خارج برای گسترش مبادلات 
و پیوندها سفرکرده است. برای تعمیق بخشی 
به تجــارت خارجی و صــادرات، ارتباط بین 

استان های کشــورهای دیگر و کشور خود را 
افزایش دهیم؛ یعنی مشــخص کردیم استان 
اصفهان با این استان در روسیه یا چین ارتباط 

داشته باشید.«
فاطمی امیــن به حوزه تولیــد صنعتی هم 
اشــاره کرد و گفت: »در حوزه تولید خودرو، 
در سه ماهه ابتدای ســال، 2۴۶هزار دستگاه 
خودرو تحویل شــده است که نسبت به مدت 
مشــابه ســال قبل، ۳۶درصد افزایش داشته 
است. خودروهای کف که تا ۱۷0هزار دستگاه 
داشتیم، در خرداد امســال ۴2هزار دستگاه 
کاهش داشــتیم.« به نظر می رســد که این 
بخشــی از تلاش های فاطمی امین است و او 
مصمم اســت که نمایندگان را از اســتیضاح 
منصرف کند. چراکه حجت الاســلام نصرالله 
پژمان فــر نایب رئیس کمیســیون اصل نود 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با تسنیم، 
از برگزاری جلســه هم اندیشی نمایندگان با 
وزیر »صمت« در محل این کمیســیون خبر 
داد. وی افزود: »این جلسه صبح روز )یکشنبه 
۵تیرماه( ســاعت ۶:۳0 در محل کمیسیون 
اصل نود با حضور نمایندگان به منظور بررسی 
عملکرد یک ساله وزیر »صمت« و برنامه های 
آتی این وزارتخانه برگزار می شود.« نایب رئیس 
کمیســیون اصل نود مجلس تأکید کرد: »تا 
کنون چندین جلســه هم اندیشی با حضور 
مسئولان مختلف با موضوعاتی همچون حذف 
ارز ترجیحــی، وضعیت صنعت کشــور و ... 

برگزارشده است.«
به گزارش تسنیم، طی روزهای گذشته طرح 
استیضاح سید رضا فاطمی امین وزیر صنعت، 
معدن و تجارت از سوی هیات رئیسه مجلس 
شورای اسلامی اعلام وصول و جهت بررسی 
به کمیســیون صنایع و معادن ارجاع شــده 
که طبق برنامه ریزی انجام شــده، قرار است 
وزیر »صمت« جهت ارائه توضیحات پیرامون 
محورهای اســتیضاح روز )سه شــنبه هفتم 
تیرماه( در کمیســیون صنایع مجلس حضور 

یابد.

لابی وزیر صمت برای فرار از استیضاح

نماینده مجلس:
 مسئولان دولت قبل به خاطر کرونا 

محاکمه شوند
محمد صالــح جوکار اظهار کرد: صفر شــدن آمار 
فوتی های کرونا نتیجه عملکرد موفقیت آمیز دولت 
ســیزدهم اســت. رئیس کمیســیون امور داخلی 
و شــوراهای مجلس شورای اســلامی گفت: این 
موفقیت برتری دیدگاه دولت سیزدهم چه در حوزه 
نظری و چه در حوزه عملی را نسبت به دولت های 
یازدهم و دوازدهم نشان می دهد. رئیس کمیسیون 
امور داخلی و شــوراهای مجلس شــورای اسلامی 
افزود: در دولت قبل اگرچه برای رعایت پروتکل های 
بهداشتی تأکید می شد اما اقدام جدی برای تأمین 
واکسن موردنیاز برای مردم انجام نمی گرفت. جوکار 
خاطرنشــان کرد: همه چیز در دولت قبل ازجمله 
تأمین واکسن به مذاکرات با غربی ها و پیوستن به 
اف آی تــی اف گره خورده بود و نه تنها توفیقی در 
این زمینه برای ما حاصل نشــد بلکه حتی تحقیر 
هم شــدیم. وی یادآور شد: بعضی از کشورها از ما 
پول دریافت کردند اما تعداد اندکی واکســن به ما 
دادند و برخی کشــورها هم فقط قول دادند و هیچ 
واکســنی به ما نفروختند. رئیس کمیســیون امور 
داخلی و شوراهای مجلس شورای اسلامی تصریح 
کرد: مســئولان دولت قبل که با کوتاهی ها و ترک 
فعل های خود باعث شــدند تا ما شاهد آمار بالای 
فوتی های ناشــی از ابتلا به بیماری کرونا در کشور 
باشیم باید توســط قوه قضاییه محاکمه شوند و با 

آن ها برخورد لازم صورت پذیرد.

قدیری ابیانه:
خیلی از مشکلات کشور نه از کابینه 

بلکه از عملکرد مردم است
محمدحســن قدیری ابیانه، فعال سیاسی اصولگرا 
در گفت وگــو با ایلنا، اظهار کــرد: به نظرم اهمیت 
کاری را که آقای رئیسی درباره ارز دولتی و انتقال 
یارانه ناشــی از ارز دولتی بــه مصرف کننده نهایی 
انجــام داد، درک نخواهند کــرد. چون اگر این کار 
انجام نمی شــد، ایران با قحطی نان مواجه می شد. 
جنگ اوکراین باعث شــد تــا اوکراین نتواند گندم 
صادر کند. درصورتی که اوکراین ازنظر گندم، غلات، 
دانه های روغنی و خــوراک دام جز صادرکنندگان 
اصلی جهان بود؛ بنابراین خیلی از کشورهایی که از 
اوکراین مایحتاج خود را تأمین می کردند با مشکل 
مواجه شــدند. امروز همســایه های ما مثل عراق و 
پاکستان با سه میلیون کسری گندم مواجه هستند 
و قزاقســتان تا یک ماه دیگر گندم نخواهد داشت. 
آرد از کشــور ما خارج می شد و دولت در دو راهی 
گیر کرده بود که صبر کند تا قحطی شود و بگوید 
نداریم یا الان وارد کار شــود و انتقادات را به جان 
بخرد که آقای رئیســی راه درست را انتخاب کرد. 
قدیــری ابیانه گفت: امروز معتقدم که باید به آقای 
رئیســی فرصت داد و از او حمایت کرد. از نظر من 
فشارهایی که به دولت مانند تجمعات و اعتراضات 
می آیند می گویند حقوق ما کم اســت و زیاد کنید 
دو دسته هستند؛ یک عده خائنان، مأموران دشمن 
و اصلاح طلبان افراطی هستند که بنا دارند مملکت 
را به آشوب بکشانند. دسته دوم هم کسانی هستند 
که متوجه شــرایط کشور نیستند و فقط مشکلات 
خــود را می بیننــد و این به ضعف رســانه های ما 
برمی گردد که نتوانستند شــرایط کشور را آن طور 
که هست برای مخاطبان تفهیم کنند. به طور مثال، 
آمریکا در آســتانه عقب نشــینی از مواضع خود در 
مقابل ایران بود اما تجمعات باعث شد نه تنها آمریکا 
عقب ننشیند بلکه تحریم ها را تشدید کرد. آن هایی 
که تجمع کردند، آیا قرار بود مشکلشــان حل شود 
یا به آمریکا کمک کردند تا تحریم ها تشدید شود؛ 
بنابراین من این موضوع را ضعف رســانه ها می دانم 

که نتوانستند این مشکلات را تشریح کنند.
قدیری ابیانه در پاسخ به این سؤال که آیا امروز نیاز 
به ترمیم کابینه وجود دارد یا خیر؟ گفت: اگر کسی 
ناکارآمد است و فرد کارآمدتری دارند بله باید تغییر 
صــورت بگیرد اما اگر ندارند چــرا باید تغییر کند. 
اصل در تعویض نیســت چون خیلی از مشــکلات 
کشور از کابینه نیست بلکه از عملکرد مردم است. 
ما جز کم کارترین و پرمصرف ترین ملت ها هستیم. 
نمی شــود ما جزو پرمصرف ترین کشورها باشیم و 
بعد بگوییم چرا وضع اقتصادی کشــور بهبود پیدا 
نمی کند. هر کس کالای خارجی می خرد به اقتصاد، 
اشــتغال و ارزش پول ملی ما لطمه می زند. درست 
که فرد در اینجا ریال می دهد اما قبلًا دلار از کشور 

خارج شده است. 
نیاز ایران بــه دلار باعث کاهش ارزش پول ملی ما 
می شــود. وی تصریح کرد: آیا مردم از خرید کالای 
خارجی پرهیــز می کنند؟ خیر. نمی شــود کالای 
خارجی بخری و بگویی چرا ارزش پول ملی پایین 
آمده و در نتیجه تورم بالا رفته است. چون تو باعث 
آن شــدی؛ بنابراین باید برای مردم این مسائل را 

روشن کنیم.
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